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Zápis z 13. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity ve funkčním období 2020–2023  
 

které se konalo 10. ledna 2022 od 15:00 hodin v posluchárně 306, areál B11 v Kampusu v Bohunicích. 

 

Schválený program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Zprávy děkana 

3. Rezignace předsedy AS PřF MU 

4. Volba předsedy/předsedkyně AS PřF MU 

5. Různé 

 

Přijaté závěry a usnesení: 

1. Akademický senát PřF MU zvolil předsedou AS PřF MU doc. Mgr. Jana Lochmana, Ph.D. 

 
Přílohy zápisu: 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Průběh jednání: 

 

1. Schválení programu zasedání: 
Hlasování: pro 27 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 

 

2. Zprávy děkana 

 
Kašparovský: K bodu řešenému na minulém zasedání týkajícím se proděkana pro vědu. Slíbil jsem, že 

budu někoho hledat, aby bylo osm proděkanů. Ovšem po vzájemné debatě s proděkany Bláhou a 

Leichmannem jsme došli k závěru, že v letošním roce není vhodné dávat do vedení novou osobu, a to 

vzhledem k plánovanému hodnocení vědy. Pokud by nastoupil někdo, kdo v tom není od začátku, tak 

by to nebylo dobré. Pro fakultu bude bezpečnější, když si agendu vědy pro tento rok ponechá proděkan 

Leichmann, který s tím souhlasil. Z tohoto důvodu v současné době nebudu navrhovat nového 

proděkana pro vědu, avšak stále hledám proděkana pro zahraniční vztahy. Ten by pak potenciálně 

mohl převzít agendu vědy, ale až v roce 2023. Dneska jsme na KD asi hodinu debatovali, jak hodnocení 

vědy provedeme. Dostali jsme z RMU směrnici, která ale naší fakultě moc nevyhovuje. Hledáme teď 

řešení, které bude pro fakultu vhodné, ale zároveň realizovatelné podle směrnice.  

Dále jsem Vás chtěl informovat, že 20. prosince jsem se setkal na MŠMT s novým panem ministrem. 

Schůzka se týkala reformy přípravy učitelů, které je pan ministr nakloněn. Během února přijedou 

zástupci MŠMT i na naši fakultu, aby se podívali, jak pracujeme s budoucími učiteli. Na dohled nad 

reformou a její implementací jsem za fakultu jsem nominoval proděkana Bochníčka. Dojde ke změně 

financování praxí na SŠ, kdy SŠ by měly být dotovány přímo, a ne přes VŠ, jak tomu bylo doteď. S panem 

ministrem si chci domluvit další osobní schůzku. 

Od pondělí 17. ledna bude povinné 2x týdně testování na koronavirus. Bude vydána směrnice a budou 

se uznávat všechny typy testů. Zaměstnanci výsledky testu zadají do INETu, kdy na základě zadání do 

INETu pak budou testy proplaceny. 

 

Diskuze: 

Brom: Minule při testování byla stanovená osoba, která při pozitivním testu hlásila tento výsledek na 

hygienu. Bude to i teď stejně? 

Čermák: Fakulta má nařízené hlásit zaměstnance, kteří se odmítli testovat. Hlášení pozitivních výsledků 

samotestů je na zaměstnanci.  

Šindelář: Moc jsem nepochopil důvod, proč tedy nebudeme mít nového proděkana pro vědu? Pokud 

nebude nový proděkan, tak by mi přišlo logické, kdyby tuto agendu ještě rok udržel profesor Bláha, 

který ji měl doteď.  

Kašparovský: Já bych byl rád, kdyby to pan proděkan Bláha dělal i nadále, ale on tuto agendu již nechce. 

Já mu to nemůžu nařídit. 

Šindelář: Přijde mi to jako špatná situace, když fakulta, která se prezentuje jako vědecká, nemá 

proděkana pro vědu. 

Kašparovský: My ale máme proděkana pro vědu.   

Šindelář: Ano, ale ten proděkan má ještě 2 další kompetence – rozvoj a kvalitu. Máme nové proděkany 

pro pedagogiku, ale pro vědu ne. Myslím si, že to mělo být pohlídáno trošku lépe.  

Kašparovský: Pan proděkan Bláha za mnou přišel na konci listopadu a oznámil mi, že končí. Jak jsem to 

měl pohlídat lépe? Za 14 dní před zasedáním senátu jsem nebyl schopný najít nového proděkana pro 

vědu. 

Šindelář: A pan proděkan Bláha Vám to před tím slíbil? 



Kašparovský: Ano, slíbil. I pan proděkan Bláha měl jako proděkan 3 oblasti působení – doktorské 

studium, zahraniční vztahy a vědu. Pan proděkan Leichmann teď bude mít taky 3 oblasti a myslím, že 

je velmi zkušený a fakultu to neohrozí. Pan proděkan Bláha chce věnovat více času RECETOXu. 

Šindelář: A představa je teda taková, že během tohoto roku budete hledat nového proděkana pro 

vědu?  

Kašparovský: Během tohoto roku budu hledat proděkana pro zahraniční oblast s tím že, pokud by to 

byla vhodná osoba, tak by mohla dostat i vědu. 

Šindelář: Dobře, děkuji za vysvětlení. 

Kudrle: Máme pořád provizorium, ale jsou nějaké vyhlídky ohledně rozpočtu? Budeme mít méně nebo 

více? 

Kašparovský: Pořád se bavíme o tom, že dostaneme, to co bylo slíbeno, o škrtání se vláda zatím nebaví. 

 

3. Rezignace předsedy AS PřF MU 
 

Dosavadní předseda dr. Lízal rezignoval na svou funkci a všem poděkoval za spolupráci. Řízení schůze 

předal 1. místopředsedovi prof. Kudrlemu. Ten však oznámil svou kandidaturu na předsedu AS PřF a 

řízení schůze předal 2. místopředsedkyni Mgr. Křešťákové.  

 

4. Volba předsedy/předsedkyně AS PřF MU 
 

Nová řídící schůze Mgr. Křešťáková popsala proceduru nastávající volby předsedy AS. Vítěz musí mít 

nadpoloviční většinu hlasů, tedy minimálně 14 hlasů. V případě, že kandidát nebude mít nadpoloviční 

většinu hlasů, tak do druhého kola budou postupovat 2 kandidáti s největším počtem hlasů. Pokud i 

v tomto případě nebude předseda zvolen, tak se volba zopakuje v rámci třetího kola.  

Jako kandidáti se přihlásili: prof. Vít Kudrle a doc. Jan Lochman. Kandidáti se představili. 

 

Prof. Kudrle je zaměstnancem ÚFE a dlouholetým senátorem AS PřF. Byl i předseda KAP AS PřF. Učí 

studenty v rámci bakalářských i magisterských studijních programů, a to jak v rámci přednášek, tak 

v rámci laboratorních cvičení. Je členem státnicových komisí. 

 

Doc. Lochman je zaměstnancem ÚBCH a taktéž je dlouhodobým senátorem AS PřF. Je předseda EK 

senátu. Je garantem Bc. programu Biochemie, předsedou programové rady a členem státnicových 

komisí. 

 

Diskuze: 

Baláž: Mám dotaz na prof. Kudrleho. Pavel Lízal odchází z velkého senátu, kde jsi jako náhradník. Víš o 

tom? Být předseda a člen velké senátu je enormní časová zátěž. Jsi s tím srozuměn?  

Kudrle: Ano, vím o tom. Uvědomuji si ta úskalí, ale vidím v tom i přednost. 

Baláž: Já si myslím, že ty 2 pozice jdou někdy proti sobě – fakultní senát má jiné stanovisko než velký 

senát. Může to být frustrující.  

Křešťáková: Víme, že předseda senátu se účastní KD a RKD. Počítáte s tím? Zabere to dost času. 

Lochman: Ano, počítám s tím. Pondělky mám rezervované pro senát. Jsem na to připravený. 

Kudrle: Já jsem na to také připravený. Mám pondělky rezervované na senát, mám to nahlášené i u 

rozvrhářů.  

Šindelář: Já bych se zeptal obou kandidátů – co je Vaše hlavní motivace kandidovat?  

Kudrle: Tak někdo to dělat musí. Taky mám dlouholeté zkušenosti ze senátu a myslím si, že je to 

přirozený vývoj. A rád bych to chtěl zkusit.  



Lochman: Já bych rád zúročil své tříleté působení v senátu, kdy kultivovaně uřídit senát je výzva. Má 

vize je i více podpořit diskusi ve studentské komoře AS.  

Brom: Na co byste chtěli navazovat po předchozím předsedovi? A jsou věci, které byste chtěli dělat 

jinak?  

Lochman: Co se týče organizace zasedání, tak tam bych chtěl navazovat. Rád bych se vrátil k věcem, u 

kterých z mého pohledu nebylo vše úplně optimální, třeba volba děkana. Taky bych rád diskutoval 

ambivalentní vztah češtiny a angličtiny. To bylo vidět i při volbě děkana, kdy diskuze byla česko-anglická 

a pak jenom česká. Dále si myslím, že by neměl být problém vstoupit v rámci senátu i do mezinárodních 

vod a umožnit jednání i anglicky. Jako nedořešenou otázku vnímám i volební obvody. Jsou různě velké 

volební obvody a chápu některé ředitele, že se jim to nelíbí. Chtěl bych se k tomu ještě v debatě vrátit, 

a za sebe bych to viděl možná i na jistou formu fluidního volebního systém – obvody mohou klesat 

nebo narůstat v počtu voličů.    

Kudrle: Já bych to pojal trošku jinak. Oddělil bych svoji funkci senátora od funkce předsedy. To jsou 

podle mě 2 odlišné věci. Předseda senátu je organizátor. Jeho práce je organizovat. Odděloval bych 

tedy svoje názory jako předseda a jako senátor. Musím říct, že vnímám díry v naší vnitřní legislativě. 

Chápu, je to těžké. Co se stane při první chybě máme ošetřené, ale když se začnou nešťastné náhody 

kumulovat, tak to moc vyřešené nemáme. I při volbách jsme řešili takové nejasnosti. Práce je to spíš 

pro Legislativní komisi, ale předseda senátu může navrhnout body k jednání komise. Do budoucna bych 

rád trošku aktivizoval senát, tady souhlasím s doc. Lochmanem. Ale nejenom SKAS, ale celý senát. 

Pamatuji si, že na předchozích senátech jsme se dost intenzivně bavili i mimo senát, mimo oficiální 

zasedání. Může za to z části kovid, ale strašně mi to chybí. Oficiální zasedání jsou formální, musíme 

žádat o slovo. Já bych byl pro to, aby se posílila neformální jednání, protože nám chybí neformální 

diskuze. V této oblasti bych se jako předseda chtěl realizovat.  

Lízal: Nového předsedu čeká svolání nějaké širší platformy ke změně volebního systému do KAP. 

Ředitelé ústavů se nespokojili s usnesením senátu a chtějí dále debatovat. Nechtějí hned dělat revoluci, 

ale aspoň debatovat na plénu senát a RKD. To už bude na novém předsedovi, jak a kdy to svolá. Teď 

bych se chtěl ještě obou kandidátů zeptat, jak se stavíte k možnosti hybridního zasedání senátu? 

Kudrle: Chtěl bych, aby se na to ještě podívala Legislativní komise, aby vše bylo procedurálně správně 

při konání hybridního zasedání.  

Lízal: Jenom upřesním, myslel jsem např. jen případné připojení 2-3 senátorů a zbytek senátorů by byl 

fyzicky přítomný.  

Kudrle: Ano, chápu. Je to změna, dříve, když byl někdo nemocný, tak se nezúčastnil. Teď se 

prostřednictvím MS Teams může připojit i ze smrtelné postele. Ano, může být, ale chtěl bych to ještě 

procedurálně prošetřit.  

Lochman: Já bych online platformu pro jednání určitě nezavrhoval. Preferuji však prezenční formu 

zasedání, i když hybridní forma je také přínosná pro obě strany. Pokud by tedy bylo potřeba, tak bych 

ji využíval.          

 

Kandidáti a hlasy:  

Kandidát Počet hlasů 

Vít Kudrle 6 

Jan Lochman 17 

Zdržel se hlasování 4 

 

Usnesení: 

Akademický senát PřF MU zvolil předsedou AS PřF MU doc. Mgr. Jana Lochmana, Ph.D. 

      

 



 

5. Různé 
 

Nově zvolený předseda doc. Lochman se ujal vedení zasedání senátu, poděkoval za hlasy a poděkoval 

svému předchůdci dr. Lízalovi. Doc. Lochman oznámil, že na nejbližším zasedání Ekonomické komise 

rezignuje na post jejího předsedy a pak proběhne volba nového předsedy EK. Nového předsedu EK pak 

ještě musí schválit senát na svém zasedání.  

 

Nový plot na Kotlářské 

Kudrle: Všiml jsem si, že na Kotlářské už je v jedné části segment nového plotu. Takto bude vypadat 

celý plot? 

Čermák: Ano. Bude to lepší na údržbu než ten starý dřevěný plot. 

Kudrle: A branka bude i z druhé strany?   

Čermák: Ano, bude. 

 

Zprávy z Ubytovací komise 

Novák: Kolegyně Martinková mi předala informace ze zasedání Ubytovací komise (UK). Nově budou 

členové UK i senátoři z velkého senátu (KAP i SKAS). Proběhlo dovybavení kolejí za cca 1 milion Kč. 

Chystá se zdražování ubytování od 1.7.2022. Počítalo se se zdražením o 56 Kč na den. Protože by to 

však bylo moc, tak se MU rozhodla, že něco částečně zafinancuje. Finálně se tedy počítá se zdražením 

36 Kč na den, což je zdražení o cca 1000 Kč na měsíc.  

Kudrle: A jaká je současná cena na kolejích? 

Novák: Myslím, že 4 500 Kč za dvojlůžkový pokoj. Za tu cenu se dá sehnat samostatný pokoj na privátu. 

Ale jelikož koleje jsou skoro plně obsazené, tak si z důvodu poptávky můžou dovolit zdražení.   

 

Plot UKB 

Šebej: Já jsem si uvědomil, že na Kotlářské je kolem areálu plot a tady na UKB plot není. Proč to tak je? 

Čermák: Obehnat UKB plotem by bylo hodně drahé.  

Šebej: A zrušit plot na Kotlářské? 

Čermák: To nelze, minimálně kvůli Botanické zahradě. 

 

Přefocení do ISu 

Lochman: Když se dívám do ISu, tak by spousta lidí potřebovala přefotit – ty fotky jsou tam staré. 

Nemohlo by přefocení proběhnout na UKB? Podobně to měla zorganizované Lékařská fakulta. 

Čermák: Focení na UKB bylo v prostorách FSpS. Tyto však již v současné době FSpS již využívá jinak. 

Problém je tedy najít vhodný prostor, zkusím si promluvit s ředitelem SUKB. 

Novák: Ano, LF silně doporučila svým zaměstnancům, aby se přefotili. Ta iniciativa šla z vedení LF. 

Kašparovský: Ano, to můžeme udělat, ale ne teď v době epidemie kovidu. 

    

Další zasedání bude 14. února od 15 hod na Kampuse. 

Prezence 
Zaměstnanecká komora:  

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., doc. Mgr. Petr Hasil, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Hyršl, 

Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., doc. Mgr. Jan 

Lochman, Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, 



Ph.D., Mgr. Pavel Pracný, Ph.D., Mgr. Peter Šebej, Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, Ph.D., Mgr. Monika 

Šulc Michalková, Ph.D. et Ph.D. 

 

Studentská komora:  

Mgr. Veronika Křešťáková, Bc. Kateřina Weisová, Mgr. Dominik Kevický, Mgr. Michaela Kubová, Mgr. 

Tomáš Brom, Bc. Václav Hladík, Mgr. Marek Korsák, Bc. Jan Mašek, PharmDr. Markéta Nezvedová, Mgr. 

David Novák, Bc. Júlia Peňáková, RNDr. Vendula Svobodová,   

 

Hosté:  

prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák M.Sc., Ph.D., prof. RNDr. Jaromír Leichmann, 

Mgr. Natálie Nádeníčková 

 

Zapsala:  

Mgr. Natálie Nádeníčková. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  

 

 

 

V Brně dne 26. ledna 2022      doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D. 
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